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§ 6 
Svar på uppdrag: Upprustning av Tessinparkens entré 
vid Valhallavägen  
ÖST 2022/848 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd beslutar: 
  

1. Att ej gå vidare med förvaltningens förslag. 
2. Att därutöver anföra följande: 

  
Det inkom ett medborgarförslag i april 2022 med önskemål att det 
anläggs en boulebana på grusplanen vid entrén till Tessinparken. 
Enligt förvaltningens synpunkter i ärendet 2022-08-25 behövs inga 
speciella banor för att spela boule utan det går att spela på plan 
grusmark. Vidare menade förvaltningen att den större öppna 
grusytan i parken används dessutom som uppställningsplats för 
Bondens marknad vid vissa tillfällen vilket gör den olämplig för en 
anlagd bana. Förvaltningen fick då i uppdrag av nämnden 2022-08-
25 att komma med ett förslag hur förbättringar kan göras på platsen 
i fråga för att göra den mer trivsam. 
  
Det framtagna programförslaget innebär alldeles för stora 
inskränkningar i Tessinparkens entré med många skulpturer och 
bänkar på platsen. Den mycket populära Bondens egen marknad, 
övrig torghandel och evenemang skulle då inte få plats. Dessutom 
passar förslaget inte bra in i Tessinparkens strama byggstil. All 
bebyggelse runt Tessinparken är K-märkt av Stadsmuseet (grönt) 
vilket lär innebära att parken också har ett visst skydd.   
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag inkom till Östermalms stadsdelsnämnd i april 
2022 om att en boulebana anläggs i Tessinparken. I samband med 
svar på detta medborgarförslag gav Östermalms stadsdelsnämnd i 
augusti 2022 stadsdelsförvaltningen i uppdrag att ta fram ett förslag 
till upprustning av entrén till Tessinparken. Det framgår av 
uppdraget att entrén till parken ska uppfattas som välkomnande, 
trygg samt locka till aktivitet och att det ska undersökas möjlighet 
att addera inslag i miljön som får människor att stanna upp på 
platsen. 
  
Förvaltningen har utifrån uppdraget kontaktat en konstnär som tagit 
fram ett förslag vilket omvandlar grusytan i parkens södra entré till 
ett galleri med en serie lekfulla skulpturer. Genom sina färger och 
former ger de ytan en tydlig identitet. Skulpturerna möjliggör 
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interaktion då de tål att man tar i dem, sitter på dem eller lutar sig 
mot dem. Möjligheten att ljussätta skulpturerna kommer att utredas. 
Skulpturerna föreslås placeras med hänsyn till hur människor rör sig 
över ytan och så att tillfälliga marknader ska kunna äga rum där 
precis som idag. Förutom skulpturerna föreslås ytan kompletteras 
med traditionella parkbänkar. Beräknad budget för projektet uppgår 
till 1,8 mnkr. 
 

Yrkanden 
  
Rudolf Sjöstrand m.fl. (S), Jaime Barrios m.fl. (V) och Vivianne 
Gunnarsson (MP) yrkar: 
  

1. Att ej gå vidare med det framlagda programförslaget till 
utformning och upprustning av entrén till Tessinparken. 

2. Att därutöver anföra följande: 
  
Det inkom ett medborgarförslag i april 2022 med önskemål att det 
anläggs en boulebana på grusplanen vid entrén till Tessinparken. 
Enligt förvaltningens synpunkter i ärendet 2022-08-25 behövs inga 
speciella banor för att spela boule utan det går att spela på plan 
grusmark. Vidare menade förvaltningen att den större öppna 
grusytan i parken används dessutom som uppställningsplats för 
Bondens marknad vid vissa tillfällen vilket gör den olämplig för en 
anlagd bana. Förvaltningen fick då i uppdrag av nämnden 2022-08-
25 att komma med ett förslag hur förbättringar kan göras på platsen 
i fråga för att göra den mer trivsam. Det framtagna 
programförslaget innebär alldeles för stora inskränkningar i 
Tessinparkens entré med många skulpturer och bänkar på platsen. 
Den mycket populära Bondens egen marknad, övrig torghandel och 
evenemang skulle då inte få plats. Dessutom passar förslaget inte 
bra in i Tessinparkens strama byggstil. All bebyggelse runt 
Tessinparken är K-märkt av Stadsmuseet (grönt) vilket lär innebära 
att parken också har ett visst skydd.   
  
Andrea Hedin m.fl (M), Christina Messick m.fl. (L) samt Louise 
Gellin m.fl. (C) meddelar att de lägger ner sina röster, samt att de 
lämnar en röstförklaring till protokollet. 

  

Beslutsgång 
Ordförande ställer förslagen under propsition och fann att 
Östermalms stadsdelsnämnd beslutat i enlighet med Rudolf 
Sjöstrand m.fl. (S), Jaime Barrios m.fl. (V) och Vivianne 
Gunnarsson (MP) yrkande. 
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Skäl till beslut 
  
Andrea Hedin m.fl (M), Christina Messick m.fl. (L) samt Louise 
Gellin m.fl. (C) lämnar följande röstförklaring till protokollet: 
  
Med hänvisning till gängse praxis lägger vi idag ner våra röster. Vi 
beklagar att den nya majoriteten avbryter arbetet med att utveckla 
stadsdelens parkmiljöer och därmed väljer att inte rusta upp 
Tessinparkens entré. Östermalms parker - våra gemensamma gröna 
vardagsrum – ska vara välskötta, trygga och kännas välkomnande 
året runt. Tessinparken är en fin och uppskattad park men parkens 
entré har inte nått sin fulla potential. Mot bakgrund av detta blev vi 
glada när vi kunde behandla ett medborgarförslag i augusti tidigare i 
år och ge förvaltningen i uppdrag att arbeta fram ett förslag för att 
stärka entrén mot Valhallavägen under 2023. Förvaltningen har 
arbetat mycket snabbt och redan nu i november finns ett förslag att 
ta ställning till. Vi tycker att förslaget lägger en bra grund till att 
levandegöra entrén till parken och vi vill återigen betona att vår 
inriktning var att entrén ska uppfattas som trygg och välkomnande 
med mycket belysning, sittmöjligheter som smälter in i 
omgivningen och växtlighet. Vi har tidigare beskrivit att vi vill se 
inslag i miljön som får människor att stanna upp på platsen och tror 
att ett konstverk kan bidra till det. Vi ser att frågan om konstverk 
och dess utformning skulle behöva utvecklas vidare i dialog med 
nämnd och invånade. Att ytor för Bondens marknad och andra 
event/marknader säkerställs är glädjande. Det är viktigt att parkerna 
kan användas året runt och locka nya besökare. Vi hoppades också 
att platsen skulle kunna kompletteras med säsongsinspireande 
blomsterarrangemang och hoppas därmed att den nya majoriteten 
omprövar sitt beslut.    
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/848-1 Svar på uppdrag: Upprustning av 
Tessinparkens entré vid Valhallavägen 

 ÖST 2022/848-2 Bilaga Programförslag Tessinparkens entré 
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